
روزنامه منطقه جنوب کشور

 daryanews_bnd @ yahoo .com :پست الکترونیکی

پنجشنبه 17 آبان  1403      5 جمادی الاول  1446  
  سال بیست و سوم        شماره 4581

4 صفحه    5000 تومان

1

3

موضع دکتر پزشکیان  در روز پرستار؛ 

نارضایتی رئیس جمهور
 از اضافه کار ۲۵هزار تومانی کادر درمان

استاندار هرمزگان خبرداد
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حل مشکل پروازهای بوموسی 
به بندرعباس تا ۲ هفته آینده 
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قالیباف:  

همه مکلفیم
 به جایگاه پرستاران توجه کنیم

صفحه صفحه 11 را بخوانید را بخوانید

بخش عمده ای از این رشد فروش مربوط به عرضه محصولات در بازار داخلی و تامین نیاز صنایع کشور بوده است

  با وجود محدودیت  هایی که در تامین برق داشتیم اما خوشبختانه هم در بهار و هم در 
مهرماه سال جاری شاهد رکوردزنی در بخش تولید بودیم.

  با وجود محدودیت های انرژی، اما فولاد هرمزگان طی مدت 7 ماهه امســال فروش 
اســلب در بازار داخلی با موفقیت قابل قبولی همراه شده و نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته رشد 11.9 درصدی داشته و از رقم 89 هزار میلیارد ریال در 7 ماهه سال 1402 

به 99 هزار میلیارد ریال در پایان مهرماه امسال رسیده است.
  توسعه سبد محصولات کیفی در برنامه های آتی شرکت فولاد هرمزگان تعریف 
شده و اقدامات لازم از سوی مدیران مجموعه فولادی هرمزگان در حال انجام است 
و امیدواریم بتوانیم محصولات متنوع و کیفی را برای مشتریان فولاد هرمزگان تولید 

کنیم.

مدیرعامل فولاد هرمزگان خبر داد مدیرعامل فولاد هرمزگان خبر داد 

رشد رشد 9.39.3 درصدی فروش با تمرکز بر بازار داخلی درصدی فروش با تمرکز بر بازار داخلی

مدیرعامل فولاد هرمزگان خبر داد 

رشد 9.3 درصدی فروش با تمرکز بر بازار داخلی

// مدیرعامل شــرکت فولاد  گروه خبــر 
هرمزگان از رشــد درآمد حاصل از فروش 
بالای 9 درصدی در 7 ماهه امســال نسبت 
به مدت مشــابه سال 140۲ خبر داد و گفت: 
شــرکت فولاد هرمزگان طی 7 ماهه امسال 
موفق شده است در زمینه فروش محصولات 
خود رشد 9.3 درصدی را به ثبت برساند که 
بخش عمده ای از این رشد فروش مربوط به 
عرضه محصولات در بازار داخلی و تامین نیاز 

صنایع کشور بوده است.
  بــه گزارش خبرنگار دریا، عطاالله معروفخانی ، با 
اشــاره به میزان فروش محصولات در بازار داخلی 
تصریح کرد: مطابق با آمار منتشــر شــده ، امسال 
شرکت فولاد هرمزگان یکی از برترین عرضه کننده ها 
و معامله کنندگان اسلب در کشور بوده و طی مهرماه 
سال جاری توانسته بالغ بر ۱۲۰ هزار تن اسلب در 
بــورس کالا معامله کند و نوردکاران را برای خرید 
محصول هرمز به رقابت با یکدیگر بکشــاند. حال 
در صورتی کــه محدودیت های انرژی طی ماه های 
باقیمانده ســال کمتر شــود، ما می توانیم با قدرت 
بیشتری در بازار حضور داشته باشیم و روند فروش 
مهرماه را ادامه دهیم و رکوردهای فروش بیشتری را 

به ثبت برسانیم.
    مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان تصریح کرد: در 
بخش فروش شاهدیم میزان فروش محصولات در 
7 ماهه سال جاری عدد ۱۸۴ هزار و ۲33 میلیارد 

ریال بوده است که بخش عمده آن یعنی ۱۲3 هزار و 
7۸5 میلیارد ریال از فروش در بازار داخل و مابقی 
آن از فروش صادراتی شــرکت به دست آمده و در 
مجموع درآمد شرکت در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل که درآمد ۱۶۸ هزار و 535 میلیارد ریال بوده، 

با رشد 9.3 درصدی همراه شده است.
* رشــد 21.7 درصدی درآمد حاصــل از فروش 

داخلی محصولات هرمز
  معروفخانی افزود: با وجود محدودیت های انرژی، 
اما فولاد هرمزگان همان گونه که اشــاره شــد طی 
مدت 7 ماهه امســال فروش اسلب در بازار داخلی 
با موفقیت قابل قبولی همراه شده و نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته رشد ۱۱.9 درصدی داشته و از 
رقم ۸9 هزار میلیارد ریال در 7 ماهه سال ۱۴۰۲ به 
99 هزار میلیارد ریال در پایان مهرماه امسال رسیده 

است.
  وی خاطرنشــان کرد: امسال طی 7 ماه، با توجه 
به رشد تولید آهن اسفنجی و رکوردشکنی های این 
واحد موفق به فروش ۱99 هزار تن از این محصول 
در بازار داخلی شدیم که رشد ۱۲3 درصدی نسبت 
به مدت مشابه ســال قبل نشان می دهد. این میزان 
فروش منجر به کسب۲3 هزار و ۸3۰ میلیارد ریال 
درآمد شده که حاکی از افزایش ۱۰۰ درصدی درآمد 
در مقایسه با مدت مشابه سال پیش است.مدیرعامل 
شــرکت فولاد هرمزگان اضافه کرد: مجموع درآمد 
حاصل از فروش داخلی فولاد هرمزگان طی 7 ماه 
امســال به ۱۲3 هزار و 7۸5 میلیارد ریال رسید که 
این میزان در مقایسه با مدت مشابه سال پیش رشد 

۲۱.7 درصدی را نشان می دهد.
*  محدودیت شدید انرژی، سد راه افزایش تولید

  وی در ادامه سخنانش به میزان تولید محصولات 
مختلف در فولاد هرمزگان اشاره کرد و گفت: میزان 
تولید اسلب در فولاد هرمزگان طی 7 ماهه امسال 
به میزان 7۱۲ هزارو 39۱ تن رسید. همان گونه که 
پیش تر اشاره شد بحران ناترازی انرژی و قطع برق از 
خرداد ماه تا هفته نخست مهر ماه، متاسفانه دامن گیر 

بسیاری از صنایع فولادسازی کشور شده است.

وی تصریــح کرد: از ابتدای ســال جاری تا پایان 
مهرماه، میزان تولید آهن اســفنجی شرکت به میزان 
یک میلیون و ۱۴9 هزارو۴۰۱ تن بوده است که این 
رقم نیز در مقایســه با مدت مشابه سال گذشته با 
افزایــش تولید به مقدار تقریبی ۱۰۲ هزارتن همراه 
شده و رشــد 9.7 درصدی تولید را به ثبت رسانده 
و این میزان تولید در تاریخ فعالیت این واحد فولاد 

هرمزگان بی سابقه بوده است.
*  رکوردشکنی های متعدد در 7 ماهه امسال

  مدیرعامل فولاد هرمزگان در ادامه ســخنانش به 
رکوردهای ثبت شده طی ســال ۱۴۰3 اشاره کرد 
و گفت: با وجود محدودیت هایی که در تامین برق 
داشتیم اما خوشبختانه هم در بهار و هم در مهرماه 
سال جاری شاهد رکوردزنی در بخش تولید بودیم. 
ما در مهرماه امسال توانستیم به برنامه ریزی پیش بینی 
شــده برای تولید اسلب به میزان ۱5۱ هزار و ۲۱۶ 
تن دســت پیدا کنیم و در صورتی که مشکل تامین 
انرژی برطرف شود، به طور حتم در میزان تولید و 
فروش محصولات به رکوردهای متعددی دست پیدا 

خواهیم کرد.
*  توسعه سبد محصول هرمز

  به گفته معروفخانی، توسعه سبد محصولات کیفی 
در برنامه های آتی شــرکت فولاد هرمزگان تعریف 
شــده و اقدامات لازم از ســوی مدیران مجموعه 
فولادی هرمزگان در حال انجام اســت و امیدواریم 
بتوانیم محصولات متنوع و کیفی را برای مشتریان 

فولاد هرمزگان تولید کنیم.
  مدیرعامل شــرکت فولاد هرمزگان معتقد اســت 
توسعه ســبد محصولات فولاد هرمزگان با اجرای 
طرح های توســعه ای و اســتفاده از فناوری های 
جدید، اتفاق خواهد افتاد و فولاد هرمزگان با تولید 
محصــولات جدید و کیفی، تمرکز بیشــتری روی 
افزایش بهره وری و تولید محصولات با ارزش افزوده 
بالاتر خواهد داشــت. درواقع جزو اهداف اصلی و 
اولویت های تعریف شده در فولاد هرمزگان، توسعه 
تکنولوژی و سبد محصولات است که به طور جدی 

دنبال می شود.
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بحران کمبود بحران کمبود پرستارپرستار در هرمزگان  در هرمزگان 

 گروه خبر // رئیس جمهوری با بیان اینکه در 
نان، گوشت، بنزین، برق و گاز یارانه می دهیم 
که یک عده از یارانه استفاده نمی کنند یک 
عده صدبرابر استفاده می کنند، فقیر، فقیرتر 
و پولدار، پولدارتر می شود، گفت: باید راهی 

پیاده کنیم تا از این روند خارج شویم. 
   مسعود پزشکیان در مراسم روز پرستار با بیان اینکه 
 به عنوان انسان مســلمان از حضرت زینب)س( و 
امام حسین)ع( حق طلبی و حق گویی را آموخته ایم 
 و امیدواریــم ایــن راه را ادامه دهیــم ، اظهارکرد: 
امام حسین)ع( زمانیکه راهی کربلا شد  گفت به حق 
عمل نمی شود و من بخاطر ظلم کردن و زیاده طلبی 
به کربلا نمی روم، بلکه دنبال پیاده کردن حق و امربه 
معروف و نهی از منکر هســتم.وی ادامه داد: امر به 
معــروف و نهی از منکر برای پیــاده کردن حق در 
جامعه است و چپ و راست و مذهبی و غیرمذهبی 
نمی شناسد. پیامبران برای پیاده کردن حق و عدالت 
آمده اند.همین اصل را بپذیریم. قرآن می گوید کسانی 
که تابع هوای نفس باشند به ضلالت می افتند. هدف، 
تحقق حق در جامعه است و ما موظف به پیگری و 
اجرای حق هستیم.رئیس جمهوری خاطرنشان کرد: 
شروع کار ما با اعتراض کادر درمان همراه شد که من 
به وزیر بهداشت گفتم اجازه بدهید من مستقر شوم، 
 ما حرف شــما قبول داریم، پس برای چه شلوغی 
می کنید. ما اعتراض را پیگیری می کنیم تا حق پیاده 
شود. ما خودمان هم از معترضان بودیم. نمی شود با 
اضافه کار ســاعتی ۲5 هزار تومان از کادر درمان 
خواســت تا در کار خود بمانند. این منطقی نیست. 
تلاش کردیم تا حدی اصلاح شود. روند این است که 
با کار علمی پیش برویم.پزشکیان همچنین ادامه داد: 
تیم بهداشت و درمان همه یک تیم است و وقتی همه 
با هم کار کنند، سلامت جامعه تامین می شود. ایران هم 
برای همه است و یک کشور است و نباید برای یک 
گروه و سازمان اختیاری بدهیم و حق سازمان دیگر 
او را ندهیم و اجحاف کنیم. ما دنبال احقاق حق برای 
همه تا جایی که از دستمان بربیاد، هستیم. کار سختی 
است.وی همچنین گفت: ما را در مخمصه قرار داده اند 
تا در کشور نارضایتی ایجاد شود و بعد دشمنان ما را 
تحریم کنند تا کشــور زمین گیر شود،  چرا ما هم، با 
هم دعوا و قهر می کنیم؟! بستری درست کرده اند تا 
این اتفاق ایجاد شود و امیال خود را دنبال کنند. من 
نیامده بودم رئیس جمهور شوم، بلکه آمده بودم بگویم 
مردم باید پای صندوق رای بیایند تا دشمن ازا ینکه 

 ما هســتیم ناامید شود. باید برای کشور تا جایی که 
می توانیم تلاش کنیم تا عزت و سربلندی را به کشور 
بازگردانیــم و بی عدالتی و اجحاف را از بین ببریم.
رئیس جمهور ادامه داد: فکر نمی کنم هفته ای نباشد 
که موضوع بهداشت و درمان را از سازمان و برنامه 
و بودجه دنبال نکنم. ما سهم سرانه بهداشت و درمان 
را از بودجه دولت عادلانــه تصویب خواهیم کرد.
 وی همچنین افزود: باید تلاش کنیم آنهایی که دیده 
نمی شــوند و پول ندارند وفقیر هستند، دیده شوند. 
سلامت، کســانی را به مرگ تهدید می کند، که پول 
ندارند و فقیر هستند ، بی سواد هستند، پیرها، زنان 
سرپرســت خانوار خطر  آنهــا را تهدید می کند. ما 
بایــد اول آنها را ببینیم، نه آنهایــی که پول و رابطه 
دارند، دیده شــوند و دیگران دیده نشوند. ما مشکل 
آنها را در حدی کــه توان داریم ، حل می کنیم.نگاه 
ما به محرومین اســت.رئیس جمهور با بیان اینکه 
شعار حقوق بشر اســرائیل دروغ است و زن و بچه 
را می کشند، تصریح کرد: پشت تریبون از حقوق بشر 

می گویند ولی جنایت می کنند.
   ناجوانمردانه و بی شــرمانه ترین کارها را با مردم 
فلسطین و غزه انجام می دهند و آنها از حقوق بشر 
در ایران می گویند.وی اضافــه کرد: من نمی گویم 
همه حقوق قومیت ها و جنســیت ها را درست اجرا 
کردیم، ولی تلاش می کنیم این حقوق را درســت 
 اجرا کنیم ولی شما که خیلی پست و نامرد هستید. 
بچه ها را راحت بمباران می کنند و در دنیا از آنها هم 
پشتیبانی می کنند و بمب می دهند. اگر شرف دارید 
و انسان هســتید، من را بزنید، چرا زن و بچه مردم 
و بیمارســتان ها را می زنید؟ حقوق بشر در مقابل 
 کار آنها مسخره اســت. کار آنها نامردی، جنایت و 
نسل کشی و پایمال کردن همه حقوق بین المللی است.

وی تصریح کرد: ما خودمــان مقصریم و بین خود 

تبعیض و بی عدالتی داشته ایم و آمده ایم این تبعیض 
را از بین ببریم، ولی آنها خیلی نامرد هســتند. دم از 
حقوق بشــر می زنند، ولی کارهایی می کنند که در 
تصور کسی نمی گنجد.پزشکیان همچنین بیان کرد: 
ما آماده ایم بنشینیم و آنچه داریم را براساس عدالت و 
انصاف و شواهد علمی  پیش برده و آیین نامه بنویسم 
و مکانسیم پرداخت و تخصیص بدهیم. دنیا مسیرهای 
علمی را رفته و ما می توانیم با هم تفاهم کنیم و این 
کار را انجام دهیم، اما بدانید آنها می خواهند ما را تکه 
تکه کنند.وی اضافه کرد: من در شعارهایم از وفاق 
گفتم و تاکید کردم ایران برای همه ایرانیان است، زیرا 
این کشور برای ماست و ما باید آبادی آن را درست 
کنیم. حق ندایم در جامعه تبعیض و بی عدالتی باشد 
و تلاش می کنیم این اتفاق بیفتد و شما کمک کنید 
این مسیر را برویم. قول می دهم جز حق راه دیگری 
نرویم. هرچه هســت را به شــما می گویم و با هم 
تصمیم می گیریم و دشمنان را ناامید می کنیم که بتوانند 
با دعوا، دروغ و اخبار نادرست، باعث شوند مردم به 
دید دیگری به کشور بنگرند. موظف هستیم به بهترین 
روشی که می شود، به مردم خدمت کنیم. شما کمک 
کنید تا مشــکلات را از پیش رو برداریم. ان اشاءالله 
این مشکلات از بین می رود و روسیاهی برای ذغال 
می ماند.وی با تاکید بر اینکه تلاش می کنیم مشکلات 
را از بین ببریم، گفت: ما باید با کارشناســان و مردم 
صحبت کنیم. یارانه به گندم، نهاده های دامی می دهیم، 
ولی گوشــت و نان گران می شود. چه کسی از این 
یارانه ها بیشــتر استفاده می کند؟پول دارها از یارانه 
بیشتر استفاده می کنند. باید کاری کنیم حق به همه 
براساس سرانه برســد. در نان، گوشت، بنزین، برق 
و گاز یارانه می دهیم که یک عده از یارانه اســتفاده 
نمی کنند یک عده صدبرابر اســتفاده می کنند. فقیر، 
فقیرتر و پولدار، پولدارتر می شــود. باید راهی پیاده 
کنیم تا از این روند خارج شــویم.رئیس جمهوری 
تصریح کرد: برازنده نیست این همه یارانه بدهیم، ولی 
کسانی باشند که نان شب پیدا نکنند. کاری می کنیم 
این اتفاق نیفتد. باید با کارشناســان و مردم صحبت 
کنیم و اگر مداخله ای کردیم، اطمینان دهیم این روند 
به نفع جامعه و مردم و کشور است.به گزارش ایسنا، 
امیدواریم مشکلات کشور را با کمک هم حل کنیم. 
با رئیس انجمن پرستاری و وزیر بهداشت می نشینیم 
و براساس قانون برنامه و منابعی که وجود دارد، نحوه 
تخصیص را مشخص و اجرا می کنیم. منابع به بخش 

سلامت باید با عدالت و انصاف تخصیص یابد.
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سردار فدوی:
 مردم منتظر پاسخ به جنایت صهیونیست ها باشند

  گروه سیاسی // جانشین فرمانده کل سپاه با بیان اینکه صهیونیست ها 
توان مقابله بــا رزمندگان مقاومت را ندارند، خاطرنشــان کرد: مردم 
 منتظر پاسخ به جنایت صهیونیست ها باشند.به گزارش فارس، سردار 
علی فدوی جانشــین فرمانده کل سپاه در حاشــیه مراسم چهلمین 
 روز شــهادت ســید مقاومت شــهید ســید حســن نصرالله، سردار 
شهید نیلفروشان و بزرگداشــت شهید سید هاشم صفی الدین شهدای 
مقاومت حماس و شــهدای جان بر کف ارتش جمهوری اسلامی ایران 
در مدرسه عالی شهید مطهری برگزار شد، اظهار داشت: شهید سیدحسن 
نصرالله نقش بی بدیلی در محور مقاومت ایفا کرد.ســردار فدوی گفت: 
شهید سیدحســن نصرالله به عنوان یک طلبه سیر رشد و تعالی را طی 
کرد و نقش ویژه ای در رشد و تربیت رزمندگان مقاومت داشت.جانشین 
فرمانده کل سپاه با بیان اینکه تعداد رزمندگان شهید مقاومت فلسطین 
کمتر از چیزی است که توسط صهیونیست ها اعلام شده است، افزود: 
جنایتکاران صهیونیستی ابایی از جنایت های خود در فلسطین ندارند و 
متاسفانه بیش از ۲۰ هزار کودک را به شهادت رساند. وی با بیان اینکه 
صهیونیست ها توان مقابله با رزمندگان مقاومت را ندارند، خاطرنشان کرد: 

مردم منتظر پاسخ به جنایت صهیونیست ها باشند.

در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی مصوب شد
امکان حضور پذیرفته شدگان آزمون 1۴۰۳در کنکور سال آینده

  گروه سیاســی //منع شرکت پذیرفته شــدگان دوره های ارشد و دکترا در 
کنکور سال بعد که پیش از مصوبه شهریور شورای عالی انقلاب فرهنگی انتخاب 
رشته کرده بودند، رفع شد. در این جلسه، مباحث شورا از جلسات قبل درباره 
اولویت های علمی و فناوری، فرهنگی، اجتماعی، تعلیم و تربیت، خانواده و زنان 
ادامه یافت و اعضا در این زمینه به جمع بندی رسیده و اولویت های مصوب ابلاغ 
شــد.اعضای شورای عالی انقلاب فرهنگی در این جلسه علاوه بر انتخاب دبیر 
شورای فرهنگ عمومی، مقرر کردند که تصویب اساسنامه سازمان ملی هوش 
مصنوعی به هیئت وزیران واگذار شــود و شورای عالی انقلاب فرهنگی به این 
مســئله ورود نکرده و صرفاً بر تطبیق آن با سیاست های کلان نظارت کند.به 
گزارش ایسنا، دراین  جلسه اعضا همچنین تصویب کردند که موضوع منع شرکت 
پذیرفته شدگان دوره های کارشناسی ارشد و دکترای سالجاری در آزمون سال 
آینده، که در مصوبه شهریور این شورا مطرح شده بود، برای آن دسته از داوطلبان 
که پیش از ابلاغ این مصوبه اقدام به انتخاب رشته کرده بودند، برطرف شده و آنها 
بتوانند در آزمون سال آینده شرکت کنند.سند صنایع دستی کشور که از مصوبات 
مهم پیشین شورا بود نیز توسط رئیس جمهور توشیح، امضا و ابلاغ شد. براساس 
این سند موانع پیش روی فعالان حوزه صنایع دستی برای تامین نیازهای اقتصادی 
و اشتغال خانواده محور برطرف شد که می تواند به افزایش درآمدزایی برای آنان 

و نیز افزایش فرصت های شغلی در این زمینه کمک کند.

 گروه سیاسی //  رئیس دولت چهاردهم راهکار 
رفع مشکلات و چالش های کشور را در همیاری 
و همکاری قوا به ویژه مجلس و دولت می داند 
تا همراه با کنار گذاشتن اختلافات توسط همه 
ارکان کشور، بتوان از برخی سیاهی های شب 
 با اســم رمزی به نام وفاق ملی عبور کرد و به 
صبح صادق و پیروزی در همه عرصه ها رسید. 
   9 مردادماه امسال بود که دکتر مسعود پزشکیان 
در مجلس شــورای اسلامی حاضر شد تا پس از 
انتخابش از ســوی مردم به عنــوان نهمین رئیس 
جمهوری اســلامی، در مقابل نمایندگان ملت در 
صحن مجلس و در مراسم تحلیف سوگند یاد کند.
پزشکیان در سخنان خود در مراسم تحلیف به شرایط 
خطیر کشور و دشواری های زندگی مردم، فرصت 
شنیده شدن صدای همه آحاد ملت و خواست آنان 
برای تحول و تغییر اشاره کرد و راهکار برون رفت 
از همه این مشکلات را وفاق ملی برشمرد.همچنین 
رئیس جمهور در ســخنان خود به این نکته تاکید 
کرد که التزام به قانون اساســی، ســند چشم انداز 
و سیاســت های کلی مصوب مقام معظم رهبری 
می تواند مورد توافق همه ارکان نظام برای رسیدن 
به چشــم اندازها شود و شاه بیت آن را در »وفاق 
ملی« به معنای دست برداشتن از اختلافات دانست. 
پزشکیان به این موضوع تاکید کرد که امروز فرصت 
تغییر، اصلاح و پاسخ به ضرورت های تازه وجود 
دارد و باید بر همین اصل در مســیر خواست ملت 
و انجام اصلاحات رویکردی، ساختاری و رفتاری 
حرکت کرد که به طور قطع به سود همه خواهد بود.
این درحالی است پزشکیان پس از مراسم تحلیف، 
برای تعیین کابینه خود و معرفی وزرای پیشنهادی به 

مجلس گام برداشت تا در ۲۸ مردادماه و در صحن 
علنی مجلس شورای اسلامی، در حالی که ۱9 روز 
از مراسم تحلیف وی گذشته بود، نمایندگان مجلس 
در همراهی با دولــت چهاردهم به تمام ۱9 وزیر 
پیشنهادی رئیس جمهور رای اعتماد دهند.مرحوم 
علی اکبر هاشمی رفسنجانی در سال ۱3۶۸ و سید 
محمد خاتمی در سال ۱37۶ تنها روسای جمهور 
ایران در ادوار گذشته بودند که موفق شدند به مانند 
مسعود پزشکیان، رای اعتماد نمایندگان مجلس را 
برای همه وزرای پیشــنهادی خود جلب کنند.نوع 
نگاه پزشکیان به شرایط فعلی کشور و جهان و تاکید 
وی به فهم مشترک، عزم ملی و اقدام هماهنگ که 
راه را برای حل مشــکلات هموار می کند، سبب 
شده تا نمایندگان مجلس نیز به این دیدگاه و تفکر 
ایده آل و نسخه شــفابخش رئیس اجرایی کشور 
امیدوار شــوند.نمایندگان مجلس که شاهد رنج ها 
و مشکلات مردم حوزه انتخابیه خود در شهرهای 
مختلف هستند، به چشمان خود دیدند امروز مردی 
در راس قوه مجریه کشــور حاضر شده که تأمین 
منافع ملی، پاســداری از امنیت، توسعه اقتصادی 
کشور و بهبود کیفیت زندگی مردم را بر اساس سه 
اصل عزت، حکمت و مصلحت هدفگذاری کرده 
اســت.نمایندگان مجلس امروز با چشم و گوش 
خود می بینند و می شــنوند که می توان برای تحقق 
همه آرزوهای مردم را با ایجــاد تعادل و توازن 
در روابط خارجــی، منافع ملی و نیازهای صلح 
و امنیــت منطقه و جهان صادقانه و بی ریا تلاش 
کرد. نمایندگان مجلس می بینند که دولت چهاردهم 
گفت وگو با زبان احترام و تکریم را برای رفع موانع 
و مشکلات و مدیریت تنش ها سرلوحه کار خود 

قرار داده و عادی سازی روابط اقتصادی و تجاری 
ایران با کشــورهای مختلف جهان را حق مسلم 
ایران و هرایرانی می داند.وقتی برای نخستین بار 
در تاریخ جمهوری اســلامی فردی از اهل تسنن 
معاون رئیس جمهور در امور روستایی و عشایری 
و فرهیخته دیگری از اهل تسنن استاندار کردستان 
می شود، وقتی یک بلوچ اهل تسنن برای نخستین 
بار سکان استانداری سیستان و بلوچستان را بر 
عهده می گیرد، در این زمان که مدیرمتخصصی با 
اصالت عرب اســتاندار خوزستان می شود، آنجا 
که دولت چهاردهم برای دســتگاه های اجرایی، 
وزارتخانه ها، استانداری ها، فرمانداری ها و سایر 
بخش ها تلاش می کند از افراد بومی و متخصص 
و کارشناس همان دستگاه برای مناصب اجرایی 
 استفاده شــود، همه این نشــانه ها گواه تاکید و 
عملی شدن شعار وفاق ملی در دولت چهاردهم 
دارد.رئیس جمهور برای تاکید بر این گفتمان خود 
و لزوم همیاری و همــکاری مجلس دوازدهم با 
دولت چهاردم، ۲7 شهریورماه و همزمان با ولادت 
حضرت محمــد)ص( و هفته وحدت، به صورت 
ســرزنده به مجلس شورای اسلامی رفت تا پای 
دغدغه نمایندگان بنشیند و نظرات، دیدگاه ها و 
سخنان آنها را درباره مسائل اقتصادی، معیشتی، 
بازنشستگان، کارمندان و کارگران و چالش های 
سیاسی و اجتماعی حوزه های انتخابیه نمایندگان 
ملت بشنود و در ادامه باردیگر در جمع نمایندگان 
مردم به این موضوع تاکید کند که راه برون رفت از 
همه این مشکلات، کنار گذاشتن اختلافات است 
و اسم شبی دارد به نام وفاق ملی.اول آبان ماه نیز 
دکتر پزشکیان برای چهارمین بار از زمانی که برای 

ریاست جمهوری سوگند یاد کرده بود، به مجلس 
شورای اسلامی رفت تا بخش نخست لایحه بودجه 
۱۴۰۴ را به هیات رئیسه مجلس تقدیم کند و در 
این زمان هم به این موضوع تاکید کرد که هرگونه 
اصــلاح اقتصادی صرفاً با وفــاق تحقق خواهد 
یافت و برای این موضوع در لایحه بودجه ســال 
آینده، تمام گروه ها و اقشــار دیده شده اند.رئیس 
جمهور برای تحقق شــعار اصلی و محوری خود 
که همان وفاق ملی اســت، حمایت از محرومین، 
تقویت بنیه دفاعی، رشد اقتصادی، کاهش فاصله 
طبقاتی، کاهش تورم را ســرلوحه احکام بودجه 
ســال آینده عنوان کرد و با اشــاره به اصلاحات 
در ســاختار بودجه بر پرداخت به ذینفع نهایی از 
طریق هوشمندســازی بودجه دولت تاکید کرد.
هشتم آبان ماه رئیس جمهور برای پنجمین بار در 
خانه ملت حضور یافت تا از کلیات لایحه بودجه 
۱۴۰۴ دفاع کند. بودجه ای که به اذعان رئیس و 
نمایندگان مجلس برای نخستین بار در وقت مقرر 
 به هیات رئیســه مجلس ارائه شــد و به صورت 
بی سابقه ای همه مسائل در آن شفاف شده و طبق 
گفته رئیس جمهور ثبات، رشد اقتصادی، اشتغال و 

عدالت در بودجه مورد توجه است.افزایش معافیت 
مالیاتی حقوق بگیــران از ۱۲ به ۲۴ میلیون، در 
نظر گرفتن ۲۰۰ هزار میلیارد تومان برای کاهش 
بدهــی بانک ها، معافیت مالیاتی برای کســبه با 
درآمد کمتر از ۲۴ میلیون تومان، معافیت مالیاتی 
برای ســرمایه گذاران، انجام سازوکار لازم برای 
پرداخت مطالبات گندمکاران، اختصاص ۸۴ هزار 
 میلیارد تومان برای پرداخت پاداش بازنشستگان، 
پیش بینی افزایش حقوق بین ۲۰ تا ۲۸ درصدی 
برای کارکنان دولت و توجه به رفع ناترازی انرژی 
از جمله بخش های مهمی بود که رئیس جمهور در 
دفاع از لایحه بودجه سال آینده به آن اشاره کرد. 
به گزارش ایرنــا، رئیس دولت چهاردهم با عمل 
به شــعار محوری وفاق ملی، ثابت کرده است که 
یکپارچگــی و اتحاد به دور از دعواهای قومی و 
جناحی زمینه ایجاد قدرت و همبستگی ملی را در 
کشور فراهم می کند. چرا که هیچ تفاوتی بین قوم 
عرب، عجم، کرد و بلوچ نیست، بلکه ما با در کنار 
هم بودن می توانیم به قدرت و وفاق ملی برسیم تا 
جایی که نگذاریم بیگانگان نگاه نامناسبی به کشور 

ما داشته باشند.
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سیاسی

خبـر

گروه سیاســی // به گفته عضو هیات مدیره اتحادیه کسب و 
کارهای فضای مجازی همه کســب و کارهای فعال در فضای 
مجازی باید مالیات بپردازنــد و هیچ کدام از معافیت مالیاتی 

برخوردار نیستند.
  به گزارش فارس ؛ رضا الفت نســب در نشست خبری که در اتاق 
 اصناف تهران برگزار شــد، گفت: اتحادیه کسب و کارهای مجازی با 
7 هزار عضو برای کسب و کارهایی است که به صورت آنلاین در بستر 
اینترنت فعالیت اقتصادی انجام می دهند است. عضو هیات مدیره اتحادیه 
کسب و کارهای فضای مجازی افزود: کسب وکارها در فضای مجازی 
با موضوعات و مشکلات مختلفی مواجه هستند لذا صنف باید بسیار 
جدی برای رفع مشکلات کسب و کارها حضور داشته باشد. ضمن اینکه 
مجموعه اصنــاف واتاق های اصناف از این ظرفیت برخوردارند که با 
همکاری اتحادیه ها بدون دخالت دولت امور خود را انجام دهند.وی با 
بیان اینکه در ابتدای کار اتحادیه از سال 9۶ تعامل خوبی با اتحادیه های 

صنفی داشتیم بیان داشت: سطح تعاملات بسیار خوب بود اما در سه 
سال گذشته این تعاملات به دلایلی از بین رفته است.الفت نسب بیان 
داشــت: صنوفی که علاوه بر بازار در فضای مجازی نیز فعالیت دارند 
نیازی نیست که مجوز فعالیت در فضای مجازی را از اتحادیه کسب 
و کارهای مجازی دریافت کند بلکه ما می توانیم به اتحادیه های مرتبط 
کمک کنیم تا ســایتی که در محیط مجازی فعالیت می کند را بررسی 
کنیم و پس از بررســی فعالیت آن ســایت را تایید و یا رد کنیم و به 
اتحادیه مربوطه اطلاع دهیم که این سایت قوانین تجارت الکترونیک را 
رعایت می کند و برای دریافت مجوز از اتحادیه مشکلی ندارد. عضو 
هیات مدیره اتحادیه کســب و کارهای فضای مجازی از دید ما باید 
اتحادیه پلتفرم ها و ســکوهای اینترنتی که به صورت صد در صد در 

فضای مجازی فعالیت دارند باید عضو اتحادیه باشند. الفت نسب بیان 
داشت: ماده ۸7 قانون نظام صنفی عنوان می کند که هر فعالیت صنفی در 
بستر فضای مجازی باید از اتحادیه مربوطه که اتحادیه کسب و کارهای 
مجازی است باید مجوز بگیرد که البته طی این سال ها چندان رعایت 
نشده اما تعداد وب سایت هایی که دارای نماد هستند بیش از ۱۰۰ هزار 
وب است. عضو هیات مدیره اتحادیه کسب و کارهای فضای مجازی 
بیان داشــت: البته برای دادن مجوز به متقاضی یک زمانی تعیین شده 
که اگر در زمان مقرر اتحادیه مجوز لازم را به متقاضی کســب و کار 
در فضای مجازی ندهد ســامانه مجوزها جواز را صادر می کند. وی 
بیان داشــت: هیچ کسب و کار صنفی معافیت مالیاتی ندارند و صرفا 
اصنافی که در حوزه تولید محتوا کار می کنند از مالیات معاف هستند 

که آن هم باید با تاییدیه وزارت ارشــاد را داشته باشد.الفت  نسب به 
خدمات اتحادیه کسب و کارهای مجازی اشاره کرد و گفت: اتحادیه ها 
دارای وظایف مشــخصی هستند که یکی از آن ها ساماندهی کسب و 
کارها و دادن مجوز و نظارت است. البته کسب جواز بر کسب و کار بر 
اساس قانون الزامی است.وی افزود: اتحادیه کسب و کارهای مجازی 
چند کمیسیون دارد که به اعضای خود کمک می کند از جمله کمیسیون 
شکایت که این کمیسیون کار رفع اختلافات بین فرد و صاحب کسب 
و کار را انجام می دهد و رای صادره تخصصی است.عضو هیات مدیره 
اتحادیه کســب و کارهای فضای مجازی اظهار داشت: این اتحادیه 
می تواند تعامل بین حاکمیت و کســب و کارها را برقرار کند، کسب و 
کارهای آنلاین عمر طولانی در کشــور ندارد و سازمان های دولتی و 
حاکمیت خیلی آن را نمی شناسند بطوریکه بعد از این چند سال فقط 
یک کســب و کار وارد بورس شده است. لذا این اتحادیه می تواند این 

موضوعات را برای حاکمیت تشریح کند.

بلیط مشهدم آرزوست 

کلانشــهر بندرعباس را همه با نام پایتخت اقتصادی کشور 
می شناســند چرا که قلک پول کشور اســت و درآمدهای 
سرشاری را نصیب کشور می کند اما ساکنان آن در سختی 
به سر می برند. نقاط مختلف استان هرمزگان همواره محل 
مناسبی برای سرمایه گذاری و کسب درآمد است اما بومیان 
استان در مضیقه. شاید تامین بسیاری از امکانات برای استان 
را بتوان از محل درآمدهایی که برای کشــور کسب می کند 
تامین کرد. بخشــی از گره های استان را با پای کار آوردن 
صنایع و در راستای مسئولیت های اجتماعی آنها تامین کرد اما 
توسعه استان همچنان در وضعیت مناسبی قرار ندارد. کشور 
ما دارای نقاط گردشگری و زیارتی زیادی است و مردم در 
 زمانی که شرایط محیا باشد سعی می کنند مسافرتی رفته و 
آب و هوایــی تازه نمایند. یکی از نقاطی که بســیاری از 
 ما ایرانیان تمایــل داریم برویم، مشــهد مقدس و زیارت 
 امام هشتم است. مردم هرمزگان به سه روش می توانند به زیارت 
امام رضا)ع( بروند، جاده ای، ریلی و هوایی. در سفر جاده ای 
افراد می توانند با وسیله نقلیه شخصی و یا عمومی خود را 
 به مشهد برسانند. سفر جاده ای مزایا و معایب خود را دارد. 
سفر هوایی نیز به دلیل گرانی، بسیاری از مردم توانایی استفاده 
از آن را ندارند. در این بین اما تنها سفری که مناسب و ایمن 
می باشد سفر ریلی است. ســفر ریلی با توجه به شرایط و 
قیمت، سفر بسیار خوبی برای مردم می باشد اما مردم استان 
هرمزگان برای رفتن به ســفر مشهد مقدس از طریق ریلی 
مشکلات زیادی دارند. به دلیل محدود بودن تعداد قطار برای 
سفر مشهد و تقاضای بســیار بالا در این مسیر، تهیه بلیط 
قطار معمولا به آسانی انجام نمی شود و مردم هرمزگان نیز 
در این زمینه در مضیقه هستند. در حال حاضر برای مسیر 
بندرعباس- مشــهد یک روز در میان یک رام قطار تردد 
دارد که نیاز استان را تامین نمی کند و مردم مطالبه دارند که 
هر روز در این مســیر قطار وجود داشته باشد تا تهیه بلیط 
و سفر از این طریق نیز آســان تر شود. صنایع بسیاری در 
استان هرمزگان فعالیت داشته و از امکانات این استان بهره 
می برند. به همین دلیل می توانند طی سرمایه گذاری مشترک، 
قطار مورد نیاز مردم اســتان به مسیرهای پرتردد از جمله 
مشهد مقدس را تهیه نمایند تا هم مشکل مردم حل شود و هم 
می تواند درآمدی را برای آنها ایجاد نماید. البته سرمایه گذاران 
دیگری نیز می تواننــد در این زمینه ورود کرده و در بخش 
ریلی سرمایه گذاری نمایند و حتی حمایت های خوبی نیز 
از آنها صورت خواهد پذیرفت. اگر این کار انجام شــود و 
سفرهای جاده ای کمتر و به سمت ریلی منتقل شود، حوادث 
کاهش یافته و ایمنی سفر بالاتر می رود. اکنون اگر گروهی 
با جمعیت بالا بخواهند سفر مشهد بروند هیچگاه نمی توانند 
بلیط برای سفر خود تهیه نمایند. همچنین سفر ریلی به خاطر 
امکاناتی که دارد برای افراد مسن و کودکان بسیار بهتر است. 
مسئولان استان نیز این خواســته به حق هرمزگانی ها که 

همیشه از آن گلایه دارند را دیده و برطرف نمایند. 

کسب و کار ها در فضای مجازی مکلف به پرداخت مالیات هستند

یادداشت

  
زارعی: حداقل ۲۴۰ نظامی  در وعده صادق ۲  کشته شدند

سعدا... زارعی کارشناس  و تحلیلگر ارشد سیاسی و نظامی گفت: »در عملیات 
 وعده صادق ۲۰۰ موشــک بالســتیک را که دســت کم به اعتراف اسرائیلی ها
 ۱۸۰ موشــک به نواتیم به تله نوف و امثال این هــا دقیقاً اصابت کرد و آن جا را 
 منهدم کرد، ۲۴۰ نفر لااقل در این حمله ایران کشته شدند. در عملیات بعدی ایران 
نیز خواهند دید که حجم حمله موشــکی ایران نســبت به زیاده روی اخیری که 
اسرائیلی ها در هدف قرار دادن چند نقطه محدود انجام دادند، به مراتب بیشتر خواهد 
بود.« در این هنگام مجری برنامه پرسید آیا این کشته شدن ۲۰۰ اسرائیلی اعلام 
شده است که زارعی گفت: »بله خبرگزاری فرانسه اعلام کرد.« زارعی گریزی هم 
به احتمال تغییر دکترین هسته ای کشورمان زد و در این باره گفت: » سیاست های 

هسته ای ایران در صورت بروز خطر از سوی اسرائیل تغییر می کند.« 
پیامدهای عادی سازی  آسمان عراق !

در روزهای گذشته رسانه های آمریکایی و اسرائیلی مدعی شدند، ایران قصد 
دارد از خاک عراق و از طریق نیروهای مقاومت در این کشــور، به اسرائیل 
حمله کند. از همان ابتــدا این خبر کمی عجیب بود. از این رو که حمله به 
اسرائیل از خاک عراق توسط ایران و یا گروه های هم پیمان قرار است با چه 
ابزار نظامی انجام شود؟ قاعدتاً موشک های بالستیک در دسترس مقاومت 
عراق نیســت تا بخواهند حمله بزرگی را ترتیب دهند و از طرف دیگر، در 
شرایط کنونی امکان انتقال موشک ها از ایران به عراق تقریبا ممکن نیست. 
پهپاد هم ابزار محدود در دســترس مقاومت عراق بوده است. البته در رابطه 
با پهپاد دســت آن ها می تواند بازتر شود! همچنین باید به این نکته توجه 
داشت که پاسخ ایران به اسرائیل صرفا از خاک عراق چندان توجیه راهبردی، 
عملیاتی-نظامی و سیاسی ندارد. گروه های عراقی می توانند بخشی از پاسخ 
باشــند و نه همه آن! به نظر می رسد، آنچه درباره این موضوع مطرح شده 
است، زمینه سازی برای حمله اسرائیل به گروه های مقاومت عراق و توسعه 
شعاع حملات هوایی به عراق است. از طرف دیگر، این مسئله می تواند بهانه 
ای برای این رژیم جهت انجام حملات هوایی احتمالی به ایران از خاک عراق 
و بازکردن حریم هوایی این کشور به روی جنگنده های اسرائیل باشد. در 

واقع، قصد دارند، آسمان عراق را برای ورود جنگنده های خود عادی کنند!
لطفا دقت را چاشنی شفافیت کنید! 

سخنگوی قوه قضاییه در اظهارنظر اخیر خود که بازتاب زیادی هم در فضای 
مجازی پیدا کرد، گفت: »جمشید شارمهد سرکرده گروهک تروریستی تندر و 
عضو انجمن موسوم به پادشاهی محکوم به اعدام بود، حکم او آماده اجرا بود، 
اما قبل از اجرای حکم، فوت کرد.« ظاهرا شارمهد پیش از اجرای حکم اعدام 
ســکته و فوت کرده است. اما اعلام این خبر به طور کلی با انتقادات برخی 
رسانه ها مواجه شد. در اطلاعیه ابتدایی خبرگزاری رسمی قوه قضاییه)میزان(، 
به جای توضیح دقیق و شفاف درباره نحوه مرگ شارمهد، صرفاً از عبارتی 
کلی با مضمون »به سزای اعمالش رسید« استفاده شده بود. این ابهام رسانه ها 
را به طرح پرســش های بیشتر واداشت و فرصتی برای سوءاستفاده برخی 
رســانه های معاند هم فراهم کرد. این انتقادات، تأکیدی بر اهمیت شفافیت 
در اطلاع رســانی به ویژه در پرونده های حساس دارد؛ اطلاع رسانی دقیق و 
شفاف، می تواند مانع از سوءبرداشت ها و بهره برداری های نادرست رسانه های 
ضدانقلاب و معاند شــود. ازاین رو ضمن سپاس از دستگاه قضایی، جهت 
روشنگری انتظار می رود که در آینده دقت بیشتری در ارائه اطلاعات حساس 
و مهم به کار گیرد تا از ایجاد فضای مبهم جلوگیری کند و پاسخی شفاف به 

پرسش های عمومی ارائه دهد.

تازه های مطبوعات
کیهان - مسئولان مربوطه برای استفاده هرچه مفیدتر و امن تر مردم از 
فضای مجازی باید یک سری چارچوب های مشخص تهیه کرده و ضمن 
ارتقای سواد رسانه ای مردم، جلوی فعالیت ها و انتشار محتواهایی را که 
منجر به مخاطره افتادن امنیت و سلامت روان جامعه می شود، بگیرند و 

برخوردی بازدارنده با عوامل برهم خوردن امنیت مردم صورت گیرد.
اعتماد - نصرت ا... تاجیک درباره جزایر سه گانه نوشت: ضرورت دارد 
دولت این سه جزیره را مانند بعضی شهرستان ها منطقه ویژه گردشگری 
کند و آثار دو، سه ساله آن را با بیست، سی سال اخیر مقایسه کند! حال 
جزایر خیلی خوب نیست! حتی در شأن موقعیت استراتژیکی شان هم 

نیست!
هم میهن - رحمن قهرمان پور، تحلیلگر مسائل بین  الملل  نوشت: بدون 
شک انتخاب دونالد ترامپ به عنوان رئیس جمهور آمریکا نتایج منفی 
بیشتری نسبت به انتخاب کامالا هریس برای ایران دربرخواهد داشت.  
معنای حرف من این نیســت که کامالا هریس برای ایران خوب است، 
بلکه معنایش این است که انتخاب هریس بدی کمتر و آسیب کمتری 

برای جمهوری اسلامی ایران دارد.
هم میهن - فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت، درباره دختر دانشجوی 
واحد علوم و تحقیقات دانشــگاه آزاد گفــت :از کلانتری با اورژانس 
اجتماعی مســتقیما به مراکزی برای درمان منتقل شده  است...دانشگاه 
آزاد به وزارت علوم اعلام کرده است که ایشان مسیر درمانش در حال 
پیگیری اســت. اگر موضوع مربوط به بیماری باشد، او هم می تواند به 

دانشگاه برگردد. باید ببینیم مراجع ذی صلاح چه تصمیمی می گیرند.
جمهوری اسلامی - فرمانده نیروی زمینی سپاه گفته است که »۱۸ تبعه 
تاجیک – افغان که در عملیات های راسک، چابهار و پارود کشته شدند، 
انتحاری بودند که در پوشش سوخت بران از مرز عبور می کردند.« این 
خبر هم ترســناک است و هم دقیق. ترسناک از این جهت که جمعیت 
مهاجران اتباع از فراوانی بسیاری برخوردار است به ویژه افراد بی هویت 
که بی حساب و کتاب آمده اند. دقیق هم به این خاطر که یک مقامِ رسمی 

نظامی که اشراف قطعی به ماجرا دارد، اعلام می کند. 
انعکاس

رجانیوز مدعی شــد  - خبرها حاکی از این است که مسعود پزشکیان 
قصد دارد به منظور شرکت در اجلاس سالانه تغییرات اقلیمی به باکو 
سفر کند. این درحالی است که سران رژیم صهیونیستی نیز هرساله در 
این اجلاس حضور فعالانه دارند.... حالا باید دید در زمانی که کشور 
مهیای انتقام از رژیم صهیونیستی است، مسعود پزشکیان همچون دولت 
شهید رئیسی این نشست را تحریم می کند و یا با حضور در کنار مقامات 
دولت رژیم صهیونیستی، به سران این رژیم جعلی اعتبار خواهد بخشید.
 خبرآنلایــن مدعی شــد : عبدالملکی در اظهاراتــی خطرناک گفت : 
 7 میلیــارد دلار نفت خامی که اســرائیل وارد می کنــد، عمدتا از 
کشورهای اسلامی است. این را بدانید که خیلی از کشورهای اسلامی، 
شریک تجاری رژیم صهیونیستی نیستند. این که بگوییم کالاهای رژیم 
صهیونیســتی را مصرف نکنید یک لطمه اســت ولی در نابودی رژیم 
صهیونیستی تعیین کننده نیست. این که کوکاکولا و پپسی کولا نخوریم، 
درست است که لطمه به حساب می آید ولی شبیه سوزن زدن به خرس 

است. خیلی اتفاق سنگینی رخ نمی دهد.

تازه های سیاست

گروه سیاســی // رئیس مجلس شورای اسلامی 
 با اشــاره به نقــش جامعه پزشــکی در دوران 
دفاع مقدس و کرونا گفت: خدمات جامعه پزشکی 

در این دو مقطع فراموش شدنی نیست. 
  محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی در 
نشست اعضای شورای عالی نظام پرستاری کشور که در 
آســتانه فرا رسیدن سالروز ولادت حضرت زینب )س( 
و روز پرستار در سالن شهید مدرس ساختمان مشروطه 
مجلس شورای اسلامی برگزار شد، با تبریک فرا رسیدن 
روز ولادت حضرت زینب )س( به پرستاران کشور، گفت:  
روز ولادت حضــرت زینب )س( به عنوان نماد تحمل، 
صبر، شجاعت، تدبیر و خرمندی بسیار آگاهانه و خلاقانه 
به عنوان روز پرستار انتخاب شده است و از همینجاست 
که همه مسئولان باید منزلت پرستاران را حفظ کنیم.وی 
با اشــاره به نقش جامعه پزشکی در دوران دفاع مقدس 
و کرونا گفت: خدمات جامعه پزشــکی در این دو مقطع 
فراموش شدنی نیست؛ ایثار، تلاش، زیبایی و مجاهدتی که 
این جامعه به نمایش گذاشتند را ما مشاهده کردیم و نباید 
آنها را فراموش کنیم و باید قدردان آنها باشیم. همه مکلفیم 
و وظیفه داریم که در سطح مسئولیت خودمان به جایگاه و 
منزلت پرستاران توجه کنیم و به بهترین شکل متناسب با 
امکانات موجود با تدبیر و خلاقیت و درایت استفاده کنیم.

رئیس مجلس با اشاره به تدوین برنامه هفتم پیشرفت در 
مجلس یازدهم عنوان کرد: در مجلس همه تلاش کردیم 
که بر اساسی سیاست های ابلاغی رهبری برنامه هفتم را 
تنظیم کنیم. مدعی نیستیم که برنامه هفتم بدون اشکال است 
اشکالاتی دارد و این آمادگی را نیز داریم که هر زمان که 
لازم بود آن را اصلاح کنیم و از طرف دیگر هم دولت و 
هم مجلس مصمم هســتیم که آن را اجرایی کنیم. وقتی 
از وفاق می زنیم منظور این است که همدلی و همکاری 
باید منجر به هم افزایی شود و این هم افزایی باید ارزش 
افزوده ای برای ذینفعان یعنی مردم داشته باشد.قالیباف با 
تاکید بر اینکه امنیت و ســلامت دو رکن مهمی است که 
در اولویت کشــور و تردیدی در آن نیست، گفت: فکر 
می کنم در فصل ۱۴ برنامه هفتم پیشــرفت که مربوط به 
نظام سلامت است، احکام قابل اجرایی نوشته شده است و 
امروز میثاق ملی ما این است که با کمک دولت و مجلس 
کار را پیش ببریم.وی با بیان اینکه »باید در اجرای قوانین 
اشکالات را به حداقل برسانیم«، عنوان کرد: در رتبه بندی 
معلم ها و همچنین تعرفه های نظام پرستاری اقدامات مهمی 
انجام دادیم اما تا این اقدامات اجرایی شود، با آسیب هایی 
مواجه شــدیم؛ ما باید هم در قانــون گذاری و هم اجرا 
 دقت کنیم و من معتقدم که اجرایی سازی قانون بر عهده

 قانون گذار اســت  و دولت نیز در عملیاتی کردن قانون 
باید دقت کند که قانون را به درستی اجرا کند. گاهی پیش 
 می آید که در زمینه اجرا، از داشــته ها به درستی استفاده

 نمی شــود و این جایی اســت که باید هم دولت و هم 
مجلس به آن توجه کنیم.به گزارش ایسنا، رئیس مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به تصویب کلیات لایحه بودجه 
۱۴۰۴ در صحن مجلس طی هفته گذشــته گفت: وقتی 
بودجه ۱۴۰۴ در صحن مجلس تصویب شد به صراحت 
گفتم که این لایحه اشکالاتی دارد و دولت باید بپذیرد که 
در صورتیکه که کلیات را تایید کنیم باید آنها را اصلاح 
کنیم که عزیزان ما در سازمان برنامه و بودجه این موضوع 
را پذیرفتند نیز جلسه ای با مجموعه دولت در این زمینه 
برگــزار کردیم.وی اظهار کرد: حتماً در بودجه نه تنها با 
 محدودیت مواجهیم بلکه با کمبودهایی هم مواجهیم و باید 
اولویت بندی هایی را اعمال کنیم. ما می گوییم که بودجه 
کم است اما وقتی مقایسه می کنیم می بینیم که در هزینه های 
 جاری در بودجه ۱۴۰۴ نســبت به ســال قبل بیش از

 5۰ درصد هزینه های جاری ما افزایش پیدا کرد این در 
شرایطی اســت که حقوق و دستمزد ۲۰ درصد افزایش 
یافته است که با محاسبه امتیازات قانون جوانی جمعیت 
حداکثر به ۲۸ درصد رســیده اســت؛ در اینجا دولت و 
مجلس باید توجه کنند که حتماً حقوق و دستمزد نسبت 
به هزینه های جاری دولت در اولویت است.رئیس مجلس 
شورای اسلامی با انتقاد از تعدد روشهای پرداخت حقوق 
گفت: قریب به 5 نوع روش پرداخت حقوق وجود دارد 
که باید یکپارچه ســازی شود. ما در 5 سال پیش رو که 
امســال نیز جزئی از آن است دیگر نباید خرید خدمت 
کنیم بلکه باید خرید خدمــات کنیم و به تعبیر دیگری 
دولت نباید خودش تولید خدمــات انجام دهد چرا که 
هر خدمتی که انجام می دهد را با کیفیت پایین تر و قیمت 
بالاتری ارائه می دهد؛ اگر به این موضوعات توجه کنیم 
بخشی از مشکلات موجود حل می شود.قالیباف با بیان 
اینکه »یکی از جاهایی که باید در اولویت باشد بی شک 
حوزه ســلامت است و باید در بودجه و مصوبات به آن 
توجه کنیم«، به برخی از مطالبات مطرح شــده از سوی 
پرستاران اشــاره و اظهار کرد: موضوعاتی نظیر شیفت 
 اضافــی اجباری برای پرســتاران و تأخیر در پرداخت 
دستمزد های مربوطه از اشکالاتی است که همه قابل حل 
است و ما در مجلس خود را مکلف می دانیم که این بخش 
را با دولت پیش ببریم و با انسجام آنها را حل و فصل کنیم.
به گزارش ایسنا، رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان 
گفت: نمی گویم که به اندازه پرستاران متوجه اشکالات 
هستم اما همواره گوش شنوایی برای شنیدن این مشکلات 
بوده ام؛ من همواره تلاش کرده ام تا خودم را نســبت به 
وضعیت جامعه پزشکی در بخش های مختلف و در ابعاد 
گوناگون به روز نگه دارم تا بتوانیم در تصمیم گیری ها به 
این مجموعه کمک بیشتری کنیم و به نقطه ای برسیم که نظر 
رهبر معظم انقلاب که تأکید کردند نگرانی بیمار و خانواده 

بیمار نباید چیزی جز بیماری باشد، تأمین شود.
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رئیس شورای عالی نظام پرستاری:
 اجرای بد تعرفه گذاری خدمات پرستاری 

کام پرستاران را تلخ کرده است

  گروه خبر // رئیس شــورای عالی نظام پرســتاری گفت: 
اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری قرار بود شیرینی را 
به پرستاران هدیه کند اما کام ما را تلخ کرده است.وحید زمان زاده 
در نشست اعضای شورای عالی نظام پرستاری با رئیس مجلس 
شــورای اســلامی افزود: جناب آقای دکتر قالیباف پرستاران 
 داشــته هایی را دارند که در سنوات گذشــته یا خوب تعریف 
نشــده اند یا خوب اجرا نشــده اند.وی گفت: در بحث تعرفه 
گذاری، قانون ارتقای بهره وری و فوق العاده خاص که حاصل 
زحمات مجلس هســتند داشته هایی داریم اما به دلیل اینکه در 
اجرا تعریف شــفاف و راضی کننده پیــدا نکرده اند، نارضایتی 
جامعه پرســتاری را به همراه داشته است.رئیس شورای عالی 
نظام پرستاری افزود: تعرفه گذاری خدمات پرستاری قرار بود 
شــیرینی را به ما هدیه کند اما کام آنها را تلخ کرده است. وی 
ادامه داد: درخواســتی که داریم این اســت که به ما کمک کنید 
تا مســائلی که گفته شد احیا و اصلاح شود. در عین حال که ما 
سخت گرفتار کمبود نیروی پرستاری هستیم اما پرستاران نقش 
راهبری و هدایتگری و مراقبت عاشــقانه از بیماران را از دست 
نخواهند داد اما انتظار این است که مشکلات مرتفع شوند.زمان 
زاده با اشــاره به نقش مهم پرستاران در درمان بیماران تصریح 
کرد: درمان پزشکان نهایی نخواهد شد مگر اینکه پرستاران در 
روند مراقبت بی نقص فعالیت کنند. اکنون دنیا به این نتیجه رسیده 
است که پرستاران باید تشخیص و درمان انجام دهند. در حال 
حاضر بالغ بر ۲۰۰تشخیص پرستاری وجود دارد که پرستاران 
باید برای تشــخیص آنها فرصت داشته باشند پروتکل مراقبتی 
طراحــی و اجرا کنند . نباید جامعــه را از این خدمات محروم 
کنیم.وی گفت: امیدواریم با تقویت نظارت مجلس عملکرد مثبت 
وزارت بهداشــت گام های مثبتی در این راستا برداریم. انتظار 
داریم وزارت بهداشــت به تنهایی متولی ســلامت جامعه دیده 
نشــود زیرا دسته ای از مشکلات فراتر از وزارت بهداشت است 
و در سازمان برنامه و بودجه و سازمان امور اداری و استخدامی 
دچار مشکلاتی هستیم.به گزارش روابط عمومی سازمان نظام 
پرستاری، وی ابراز امیدواری کرد که با هدایت و راهبری دولت 

و مجلس گام های جدیدی در حوزه پرستاری برداشته شود.

توقف فعالیت شبانه شرکت های پودرماهی در قشم 
  

  جابر صداقت – گروه خبر // مدیر صنعت، معدن و تسهیل 
تولید سازمان منطقه آزاد قشم گفت: براساس دستور مدیرعامل 
این سازمان، فعالیت شــبانه شرکت های پودرماهی در قشم تا 
رفع مشــکلات مرتبط با نصب سیســتم های بوگیر و بوسوز، 
متوقف شد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ مرتضی صابری با اعلام 
این مطلب، اظهار داشــت: در پی اعتراض برخی از مردم شهر 
ســوزا درخصوص بوی نامطبوع که معتقد هســتند حاصل از 
فعالیت شــرکت های پودر ماهی است، اقدامات و بررسی های 
کارشناســانه برای رفع این مشــکل آغاز شده است.وی ادامه 
داد: تاکنون با ارســال چندین اخطاریه، از مدیران شرکت های 
پودرماهی درخواست شد تا نسبت به اصلاح سیستم بوگیر و 
عدم فعالیت تولید در هنگام شب خوداری نمایند.مدیر صنعت، 
معدن و تســهیل تولید ســازمان منطقه آزاد قشم بیان داشت: 
شرکت های پودرماهی قبل از سال ۱39۰ مجوز فعالیت خود را 
از سازمان جهاد کشاورزی استان هرمزگان دریافت کرده بودند 
و به دلیل نزدیکی محل این شــرکت ها به شهر سوزا، همواره 
فعالیت آنها با اعتراضات مردم این شهر همراه بوده است.وی بیان 
داشت: اصلاح سیستم های بوگیر نقش بسیار مهمی در کاهش 
بوی نامطبوع در عملکرد این واحدها تا حدود 9۰ درصد دارد 
که به شــدت پیگیر اجرای آن هســتیم.صابری با اعلام اینکه 
عملکرد بوگیرها سالانه توسط محیط زیست بررسی می شود، 
یادآور شــد: در این زمینه طی نشستی مشترک با نمایندگان 
این کارخانه ها، مقرر شد گزارش کارشناسی محیط زیست به 
مبــادی ذی ربط منعکس گــردد و در صورت نیاز به اصلاح، 
شرکت ها ملزم به انجام آن خواهند بود.وی با تاکید براینکه بوی 
نامطبوع فعالیت شرکت های پودر ماهی در اکثر شب های مهر 
و آبان ماه که با شروع فصل صید همراه است، تشدید می شود 
که با اعتراض به حق مردم همراه اســت، ادامه داد: البته یکی از 
مهمترین علت های متصاعد شدن بوی بد خشک کردن ماهی، 
به نوع روش خشک کردن سنتی نیز مربوط می شود و در سایر 
نقاطی هم که کارخانه های پــودر ماهی وجود ندارند به علت 
روش قدیمی و غیربهداشتی خشک کردن ماهی مِتو به صورت 
سنتی، این بو نامطبوع تشدید می شود.شایان ذکر است؛ فاصله 
شرکت های تولید پودر ماهی تا شهر سوزا حدود ۲ کیلومتر است 
و علیرغم اینکه این میزان فاصله، استاندارد است اما در مواقع 
همسویی باد به سمت شــهر سوزا، متاسفانه بوی نامطبوع آن، 

باعث مشکلاتی برای مردم شده است.
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بحران کمبود پرستار در هرمزگان 
  در حالی موضوع افزایش اضافه کار پرستاران به ساعتی ۸۰ هزار تومان مطرح شده که گویا تصمیم گیران 
در این جامعه زندگی نمی کنند که با منت گذاشتن بر سر این قشر ایثارگر عرصه سلامت کشور ، چنین مبلغی 
را اعلام می کنند.هرساله با فرارسیدن روز پرستار وعده هایی برای رفع مشکلات پرستاران داده  می شود و پس 
از آن به فراموشی سپرده می شود  . بی توجهی به پرستاران باعث شده از یک طرف کمبود پرستار در سیستم 
بهداشــت ودرمان داشته باشیم و از طرفی دیگر سالانه بخشی از پرستاران شاغل در مراکز درمانی مهاجرت 
می کنند واز سیستم کشور جدا می شوند.در استانی مانند هرمزگان که کمبود پرستاران بیشتر است و حداقل به 
اندازه تعداد فعلی پرستاران شاغل در استان بایستی استخدام شوند تا به استاندارد  برسیم . متاسفانه کمبود شدید 
پرستار در هرمزگان باعث شده فشار بیشتری به پرستاران شاغل در مراکز درمانی استان وارد شود و برخی به 
بیماری های جسمی و روحی مبتلا شوند و حتی نتوانند به امورات خانوادگی شان بطور کامل برسند. در حوزه 
پرســتاری از یک طرف بایستی پرستار مورد نیاز در استان و کشور استخدام شود و از طرفی تعرفه گذاری، 
قانون ارتقای بهره وری و فوق العاده خاص و... بصورت قانونی و منطقی برای پرســتاران اجرا واز آن طرف 
قانون مشاغل سخت و زیان آور برایشان اجرایی شود. در استان هرمزگان که کمبود پرستار داریم و از آن طرف 
پرستار بومی کمی داریم ، بایستی برای تربیت پرستار بومی سهمیه های دانشگاه ها افزایش یابد و سهمیه منطقه 
محروم داشته باشیم  واز آن طرف مسئولان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان به مدارس بروند و دانش آموزان را 
ترغیب کنند تا رشته پرستاری و رشته های حوزه بهداشت و درمان را انتخاب کنند و در این رشته ها تحصیل 
کنند.همچنین بایستی ورود دانش آموزان کنکوری به رشته های موردنیاز استان تسهیل شده و سهمیه هایی به 
استان داده شود و دانش آموزان هرمزگانی را در باتلاق تبعیض آمیز کنکور در رقابت با دانش آموزان مناطق 
دیگر که کیفیت آموزشی بالاتری نسبت به هرمزگان دارند، قرار ندهند که نمی توانند رقابت عادلانه ای داشته 
باشند. از طرفی دیگر بایستی پرستاران شاغل مورد حمایت های لازم قرار گرفته و تسهیلات و مشوق هایی 
برای شان درنظرگرفته شود. در حوزه مسکن پرستاران که قرار بود در طرح نهضت ملی مسکن به آنها امتیاز 
ویژه ای داده شود که متاسفانه اینگونه نشد و مانند سایر اقشار بایستی در سامانه نهضت ملی مسکن ثبت نام می 
کردند وشرایط افراد عادی را می داشتند و درواقع امتیاز ویژه ای به آنها داده نشد که در این بخش انتظار می رود 
راه وشهرسازی با همکاری دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان و نظام پرستاری قطعات زمین جهت ساخت مسکن 
ویلایی را به پرستاران واگذار نماید تا با تسهیلات بانکی بتوانند برای خودشان مسکن مناسب بسازند و امتیازات 
ویژه ای را برای پرســتاران استان قائل شوند که با شرایط کمبود پرستار وامکانات و گرمای هوا همچنان به 
خدمترسانی به بیماران مشغول هستند و کمتر به مهاجرت می اندیشند.  اگر که این پرستاران نیز بخاطر مشکلات 
معیشتی ، مسکن و... از استان خارج شوند و مهاجرت به سایر استان ها و کشورها داشته باشند ، بحران کمبود 
پرستار در هرمزگان بیشتر خواهد شد. شرایط فعالیت پرستاران در استان استاندارد نیست و پرستاران از شرایط 

موجود رضایت چندانی ندارند و بایستی به این قشر توجه بیشتری شود.
  علی زارعی

استاندار هرمزگان خبرداد
واریز 165 میلیارد از سهم عوارض آلایندگی عسلویه به حساب استان 

 گروه خبر //  استاندار هرمزگان از پرداخت مبلغ 1۶۵ میلیارد تومان دیگر از عوارض آلایندگی 
عسلویه به استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی دوستی استاندار هرمزگان با اشاره به تکلیف قانونی استان بوشهر در پرداخت 
عوارض آلایندگی عسلویه به استان هرمزگان، اظهار کرد: پیگیری ما برای عمل به تکلیف قانونی صنایع مستقر 
در منطقه پارس جنوبی و پرداخت سهم مناطق تحت تأثیر آلایندگی استان، به عنوان فرصتی برای توسعه پایدار 

منطقه ادامه خواهد داشت و جا دارد از زحمات دکتر جباری نماینده مردم شریف غرب استان تشکر کنیم.
استاندار هرمزگان از پرداخت مبلغ ۱۶5 میلیارد تومان به عنوان بخش دیگری از سهم استان خبر داد و افزود: 
از سهم ۱۱.9 درصدی پارسیان هرمزگان از عوارض آلایندگی عسلویه بخش اول به مبلغ 7۶ میلیارد تومان در 
مردادماه به حساب امور مالیاتی استان واریز و اکنون نیز ۱۶5 میلیارد به عنوان بخش دیگری از آن دریافت شده 
است چرا که پرداخت عوارض آلایندگی مطالبه چندین ساله مردم بوده که به لطف خدا با تلاش زیاد محقق شد.
دوستی مبلغ ۲۴۱ میلیارد تومان پرداختی عوارض آلایندگی را حاصل پیگیری های مکرر دانست و تأکید داشت 

و گفت این رقم قابل توجه می تواند سهم بالایی در توسعه و تحول جدی غرب استان داشته باشد.
 لازم به ذکراســت پس از سالیان در ادامه پیگیری های استانداری و امور مالیاتی استان برای اولین بار سهم 

عوارض آلایندگی در مرداد ماه امسال پرداخت شده بود.

سرمقاله

خبـر

گروه خبــر // قائم مقام کمیته امداد اســتان 
هرمزگان گفت: مدارس همدل طرح مشــترک 
بین کمیتــه امداد امام خمینــی )ره( و وزارت 
آموزش و پرورش اســت کــه هدفش حمایت 
 تحصیلــی از دانش آموزان نیازمند و مســتعد

 می باشد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ حسن زامیران، قائم مقام کمیته 
امداد استان هرمزگان در همایش تجلیل از مدیران نیکوکار 
مدارس همدل که در استان هرمزگان نیز به صورت همزمان 
در سراسر کشــور برگزار شد، اظهار داشت: طرح مدارس 

همدل، که در پی فرمایشات مقام معظم رهبری در دوران کرونا 
و به عنوان بخشی از طرح ایران همدل ایجاد شده است، می 
باشد. وی افزود: طرح مدارس همدل دسترسی دانش آموزان 
محروم را به آموزش باکیفیت بهبود می بخشد و شرایط لازم 
برای توانمندسازی واقعی آنها را ایجاد کرده است.زامیران با 
بیان اینکه هم اکنون بیش از یک هزار و ۴۰۰ دانش آموز 
نیازمند مستعد و نخبه ی تحت حمایت کمیته امداد در استان 
هرمزگان مشمول این طرح هستند، خاطر نشان کرد: طرح 
مدارس همدل امکان ثبت نام رایگان دانش آموزان مستعد 
و نیازمند تحت حمایت کمیتــه امداد را در مدارس هیئت 

امنایی، غیردولتی و نمونه دولتی فراهم نموده است.قائم مقام 
کمیته امداد استان هرمزگان تصریح کرد: این برنامه با فراهم 
کردن محیط آموزشی مناسب، به دانش آموزان کمک می کند 
تا استعدادهای خود را پرورش دهند و به موفقیت های علمی 
بیشتری دســت یابند. همچنین به تقویت حس مسئولیت 
 اجتماعی و نیکوکاری در بین آحاد جامعه نیز کمک شایانی 
می نماید.شایسته ذکر است با حضور مدیران ارشد کمیته 
امداد و آموزش و پرورش اســتان در پایان این همایش از 
مدیران نیکوکار مدارس همدل استان هرمزگان با اهدای لوح 

سپاس قدردانی و تجلیل شد.

تجلیل از مدیران نیکوکار مدارس همدل هرمزگان تخصیص اعتبار ۴۰۰ میلیاردی برای 
ساخت مسکن در بوموسی 

گزارش اختصاصی // روز پرستار، فرصت مغتنمی 
برای تکریم و تجلیــل از تلاش های مجاهدت گونه 
مدافعــان ســلامت و تقدیر از خدمــات ارزنده و 
شــبانه روزی فعالان عرصه سلامت که همواره با از 

خودگذشتگی، سلامتی را به مردم ارزانی داشته اند.
حضرت زینب )س( در طول عمر خود، پرستار پدر، 
برادران و برخی برادر زادگان بزرگوارشــان بودند و 
در ایام بیماری از آنان مراقبت کردند. ایشــان بعد از 
حادثه عاشورا علاوه بر انجام رسالت مهم نگهداری 
و تبلیغ از نهضت حسینی، پرستاری برادر زاده بیمار 
خود، امام سجاد )ع( و بازماندگان و مجروحان کربلا 
را نیز برعهده داشــت و در این راه همه سختی ها و 
ناملایمات را با تمام توان تحمل کرد. در واقع می توان 
گفت ایشان در کنار پرســتاری بازماندگان حادثه 
کربلا، پرستار نهضت و انقلاب حسینی هم بودند و 
این مسئولیت به مراتب سخت تر و مهم تر از پرستاری 
بیماران بوده است. به همین علت حضرت زینب کبری 
)س( را نماد یک پرســتار واقعی می دانند و به پاس 
قدر دانی از زحمات قشــر زحمت کش پرستاران، 
ارج نهادن به مقام والای پرســتاران، تجلیل از مقام 
شامخ و شخصیت والای حضرت زینب کبری )س( 
و الگوسازی این شخصیت والا مقام برای جامعه، روز 
ولادت ایشان را به نام روز پرستار نامگذاری کرده اند.
روز پرستار، فرصت مغتنمی برای تکریم و تجلیل از 
تلاش های مجاهدت گونه مدافعان سلامت و تقدیر از 
خدمات ارزنده و شبانه روزی فعالان عرصه سلامت 
که همواره با از خودگذشــتگی، سلامتی را به مردم 
ارزانی داشــته اند و به امر ارتقای سلامت و بهداشت 
در جامعه اهتمام می ورزند.اگر نگاهی به زندگی این 
بانوی بزرگ اســلام شود، ایشــان از دوران جوانی 
تا وقایع ســختی که در کربلا و پــس از آن رخ داد 
همیشه مانند پرستار از خانواده خود مراقبت کردند 
و نامگذاری این روز به نام پرســتار ارزش نهادن به 
جایگاه پرســتاران در جامعه اســت.وجود مبارک 
عقیله بنی هاشم مستجمع همه خوبی های انسانی و 
زیبایی های الهی و مصداق بارز انسان کامل هستند، 
معرفت، بصیرت و شجاعت، سه فضیلت متعالی این 
بانوی بزرگوار می باشد، حضرت زینب)س( بالاترین 
درجات معرفت به عالم هستی و باور عمیق به حقیقت 
توحید ؛ بصیرت تشخیص حق و باطل و شجاعت در 
رویارویی حوادث را دارا بودند و همین ویژگی ها از 
ایشان انسان تراز و الگوی بشریت ساخته است که 
باید جامعه اسلامی بیش از پیش به معرفی و شناخت 

این بانوی بزرگ اهتمام بورزد.
در ســالروز میلاد باسعادت حضرت زینب کبری و 
روز پرستار، باید یادی کنیم از شهدای کادر درمان که 
فداکارانه مخصوصا در زمان کرونا مجاهدت کردند، 

در شرایط سخت کرونا، پرستاران و جامعه پزشکی 
چقدر فداکاری و ایثار می کردند، دست تک تک شما 
را باید بوسید.همچنین باید یادی کنیم از کادر درمان 
فلسطین که در بیمارستان های فلسطین و غزه فداکاری 
کردند، در بیمارستان شفا غزه، اسرائیل فشار آورد که 
کادر درمان بیمارستان را تخلیه کنند، اما آنان ایستادند، 
در همه  جــای دنیا، فرقی نمی کند، تمام کادر درمان 

برای کمک به مردم همین طور فداکاری می کنند.
یک پرستار مسئولیت ارائه حمایت های جسمانی، 
روانــی و اجتماعی بــه بیمــاران را دارد و تمامی 
فعالیت های خود را بر اساس این هدف برنامه ریزی 
می کند. پرستاران با مراقبت از بیماران، خرسندی آنان 
را فراهم می  آورند و در سایه به دست آوردن رضایت 
آنان، خشنودی خداوند را برای خویش رقم می  زنند. 
از سوی دیگر لذت کمک به دیگران، در فطرت پاک 
انسان ها به ودیعت نهاده شده است. آن گاه که پرستار 
رنج و اندوه مریض را به شادی و نشاط مبدل می  سازد 
و لبخند شادمانی و طراوت را بر گوشه لبان او می  بیند، 
خود نیز شاد و مســرور می شود و همه سختی ها و 
زحمت  هایي را که در این مسیر به جان خریده است، 

از یاد می  برد.
 بدین ترتیب، رابطه  ای صمیمانه و دوسویه همراه با مهر 
و محبت بین پرستار و بیمار ایجاد می  شود. راز این 
محبوبیت را می توان از سخن ارزشمند پیامبر اسلام 
دریافت که فرموده اند "جُبلَِتِ القُلُوبُ عَلی حُبِّ مَن 
احَْسَنَ الِیَْها وَ بغُْضِ مَنْ اسَاءَ الِیَْها؛ "طبیعت قلب ها، 
بر محبت و دوستی کسی که به آدمی احسان و نیکی 
می کند و بغض و دشمنی کسی که به انسان بدی روا 

می  دارد، نهاده شده است".
حجت الاســلام و المســلمین محمد عبادی زاده با 
تبریک ولادت حضرت زینب)س( و روز پرستار و 
قدردانی از جامعه سخت کوش و مخلص پرستاران 
در کشور و استان اظهار کرده است: استان هرمزگان 
با کمبود نیروی انسانی در بخش پرستاری و همچنین 

دســتمزدهای در این زمینه مواجه است که می طلبد 
دولت چهاردهم با پست های سازمانی که در بخش 
پرســتاری اختصاص خواهند داد، این مشــکل را 
برطرف کنند.وی بیان کرده اســت: پرستاران نیز با 
کمک دانشگاه علوم پزشکی تلاش کنند که خود را 
به پیشرفت های نوین پزشکی مجهز کنند و همگام 
با دانش نوین جلو بروند. حجت الاسلام والمسلمین 
جعفر رستاخیز، امام جمعه جزیره هرمز نیز، پرستاری 
را شغلی پر اســترس و پر مشغله ای دانسته که در 
مراقبت از بیماران با انواع بیماری ها مواجه می شوند 
 و افزوده اســت: این حرفه صبر و تحمل بسیاری را 

می طلبد تا بتواند انتظارات بیماران را برآورده کنند.
همچنین سرهنگ حجت الله سالاری فرمانده سپاه 
سید الشــهداء هرمز با تبریک روز پرستار و میلاد 
حضرت زینب کبری)س( بیان داشــته اســت: روز 
پرستار، روز توجه به خدمات گران بها و ارزشمند این 
قشر و تلاشگران عرصه سلامت است که با حوصله، 
صبر و مقاومت زیاد و ظرافت هنری در سخت ترین 

شرایط نیز به درمان بیماران می پردازند.
وی گفته اســت: کار ســخت، تعهــد و صمیمیت، 
 انســان را می ســازد و ایــن ســه اصــل در کار 
پرستاران جلوه گر است.حجت الاسلام والمسلمین 
محمد بارانی، امام جمعه رودان، مساله سلامت را جز 
اولین مسائل مهم زندگی جوامع دانسته و تصریح کرده 

است: سلامت نعمتی؛ 
ناشناخته است و مجموعه پزشکی و پرستاری در واقع 

تامین کننده این نعمت بزرگ در جامعه اند.
بارانی با اشــاره به تلاش پرســتاران و چالش های 
روحــی و روانی آنها در مواجهــه با بیماران ضمن 
تاکید بر تکریم این قشر خدوم گفت: نباید اجازه داد 
مشکلات پرســتاران آنقدر انباشته بشود که رسوب 
بگیرد، لذا رسیدگی فوری و جدی به مطالبات قانونی 
قشری که از دفاع مقدس تا بحران کرونا، دین خود 
را به مردم و کشور ادا کرده اند ضروری و لازم است.

پرستاران؛ شهیدان زندهپرستاران؛ شهیدان زنده

گروه خبر // وزیر راه و شهرسازی، گفت: تلاش خواهیم کرد تا مشکل تردد مردم 
ساکن در بوموسی به بندرعباس را حل کنیم و تعداد پروازهای آن را در دو هفته 

آینده افزایش دهیم. 
فرزانه صادق با حضور در جمع مردم بوموسی پس از استماع دغدغه های مردم 
جزیــره، اظهار کرد: به عنوان نماینده دولت وفاق به این جزیره ســفر کرده ام تا 
مسائل و مشــکلات آنها را بشنوم.وی گفت: تلاش خواهیم کرد تا مشکل تردد 
مردم ساکن در بوموسی به بندرعباس را حل کنیم و تعداد پروازهای آن را در دو 

هفته آینده افزایش دهیم.

صادق با اشــاره به اینکه چشــم انداز حضور جمعیت بیشــتری در بوموســی 
وجود دارد خاطرنشــان کرد: از این رو تامین مســکن جمعیت ساکن بوموسی 
 حائز اهمیت اســت و البته اولویت در تامین مســکن با مردم بومی این جزیره
 خواهــد بود.به گــزارش  تســنیم ، وزیــر راه و شهرســازی در واکنش به 
مشــکلات اشــتغال و اقتصاد این جزیره ادامه داد: فردا در جلسه هیئت دولت 
 این موارد را مطرح می کنم و امیدوارم با تشــکیل کمیتــه ای تمامی این موارد

 بررسی شود.

حل مشکل پروازهای بوموسی به بندرعباس تا ۲ هفته آینده 

         یعقوب رستمی/دریا
yaghob.rostami      @gmail.com22

مناقصه عمومي مناقصه عمومي 
مناقصه گذار :دهیاري روستاي بلندو 

موضوع مناقصه: لكه گیري آسفالت نوار حفاري لوله گاز
شرح پروژه: مقدار تقریبي ٣هزار متر مربع 

نوع تضمين:٥ درصد کل مبلغ براورد در وجه دهیاري بصورت 
ضمانت نامه بانكي یا واریز وجه نقد به حساب دهیاري بلندو

مهلت ارائه پيشنهاد : یك هفته از زمان انتشار 
جهت دریافت و ارائه إســناد مناقصه به دهیاري یا با شماره 

0917٣٦07٥٥٦،09171٦07247 تماس حاصل نمائید.
زمان بازگشایی پيشنهادات:  یك روز پس از چاپ اگهي

شرایط مناقصه :1-هزینه درج آگهي با برنده مناقصه
  2-دهیاري در رد یا قبول پیشنهاد مختار است

  ٣-درصورت برنده شــدن و رد قــرار داد مبلغ ضمانت ضبط 
خواهد شد.

گروه خبر // رییس گروه اقتصــادی دفتر رهبر معظم انقلاب 
اسلامی گفت: سند چشــم انداز 1430 و 14۵0 کشور در حال 
تدوین است که مبتنی بر آسیب شناسی سند چشم انداز 1404 

خواهد بود.
علی آقامحمدی رئیس گروه اقتصادی دفتر رهبر معظم انقلاب 
اســلامی در همایش اقتصاد دریامحور در جزیره کیش با بیان 
این که در آستانه رسیدن به سال پایانی سند چشم انداز ۱۴۰۴ 
هستیم و تدوین سند چشم انداز ۱۴3۰ و ۱۴5۰ در دستور کار 
مجمع تشخیص مصلحت نظام و دستگاههای علمی و پژوهشی 

قرار دارد که محور آن بر پایه بررســی و آسیب شناسی سند 
چشم انداز ۱۴۰۴ خواهد بود.

وی با بیان اینکه همایشها نباید شکلی بلکه باید زاینده و پوینده 
در مسیر شناسایی و حل مشــکلات و گشایش بخش باشد، 
افزود: نباید اقتصاد دریامحور را بین دستگاه های سنتی دوباره 
بازتقســیم کرد چون ما امروز به پلت فرم اقتصاد دانش بنیان 
مبتنی بر دریا نیاز داریم تا بتواند ما را به شــکل مناسبی پیش 

ببرد.
آقامحمدی ادامه داد: برای تدوین یک چشــم انداز جدید در 

مجمع تشــخیص مصلحت نظام و ارکانش کارها با همکاری 
مرکــز پژوهش های مجلــس، اتاق های بازرگانی، ســازمان 
مدیریت و برنامه ریزی، دانشــگاه ها و موسســات علمی و 
تحقیقاتی و رسانه ها و ... آغاز شده و تاکید وجود دارد تا این 

سند صرفا در حوزه مالی نباشد.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با تصریح بر اینکه همه 
صنوف و دیدگاه ها باید حرف خودشــان را در این سند چشم 
انداز بزنند، گفت: توسعه را نباید صرفا به اتکای شرق و غرب 
میسر دانست بلکه باید ظرفیت های درون زا و مولفه های قابل 

اتکا را شناسایی و بر پایه آنها پیش رفت .
 به گزارش فارس ، آقامحمــدی یکی از ظرفیت های اقتصاد 
دریامحور را جزایر و سواحل برشمرد و تاکید کرد: نباید مناطق 

آزاد را شبیه سرزمین اصلی کرد.

وی ضرورت شناسایی مفرهای هدردهنده سرمایه های ملی را 
هم مورد اشــاره قرار داد و گفت: از دل اقتصاد دریامحور باید 

یک ایران جدید و یک ایران قدرتمند خلق کرد.

رییس گروه اقتصادی دفتر رهبر معظم انقلاب اسلامی: 

 تدوین سند چشم انداز  تدوین سند چشم انداز 14301430 آغاز شده است آغاز شده است

گروه خبر // مدیرکل راه و شهرسازی استان 
هرمزگان گفت: 110 واحد مســکونی با اعتبار 
مورد نیاز حدود 400 میلیارد تومان در جزیره 
اراضی لاینفک جمهوری  که جز  بوموســی 

اسلامی ایران است، ساخته می شود. 
مجید سلحشور از آغاز ساخت ۱۱۰ واحد مسکونی 
در جزیره ایرانی بوموســی خبر داد و گفت : عملیات 
اجرایی ســاخت ۱۱۰ واحد مســکونی در جزیره 
بوموسی صبح امروز با حضور فرزانه صادق وزیر راه و 
شهرسازی، مهدی دوستی استاندار هرمزگان و جمعی 
از مسئولان کشوری و استانی آغاز شد.وی بیان کرد: با 
ابلاغ مصوبه ساخت از سوی وزارت راه و شهرسازی 

بلافصله زمین این واحدها تامین شد و عملیات آماده 
سازی این قطعات توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
اجرا شد.مدیرکل راه و شهرســازی استان هرمزگان 
تصریح کرد: این واحداها در زمینی به مســاحت ۲.5 
هکتار به عنــوان فاز اول طراحی یک مجموعه ۴۸۰ 
واحدی با متراژ ۱۱۰ متر دو خوابه اســکلت بتنی با 
اولویت واگذاری به ســاکنان جزیره ساخته خواهد 
شد.به گزارش  تسنیم ، سلحشــور توضیح داد: این 
واحدها با در نظر گرفتن کیفیت فضای داخلی و بیرونی 
و معیارهای معماری بومی منطقه با اعتبار مورد نیاز 
حدود ۴۰۰ میلیارد تومان در این جزیره که جز اراضی 
لاینفک جمهوری اسلامی ایران است ساخته می شود.

گروه خبر //  معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان از معدوم سازی بیش از 143 هزار کیلو گرم مواد غذایی و فاسد و تاریخ مصرف گذشته و غیر بهداشتی 
از اول سال تاکنون خبر داد. 

دکتر عبدالجبار ذاکری، معاون بهداشــتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان،  بیان کرد : تعداد  بازرسی های بهداشتی صورت گرفته توسط بازرسین بهداشت در طی 
7 ماه نخست سال جاری، ۱7۶ هزار و 9۴9 مورد بود که تعداد ۱۲۰ هزارو 33۸ مورد بازدید از مراکز تهیه و توزیع و فروش مواد غذایی انجام شد که در همین 
راســتا  ۱۴3 هزار و 55 کیلو گرم  مواد غذایی فاســد، کشف و معدوم سازی شده است.  وی اظهار کرد: در این مدت تعداد بازرسی از اماکن عمومی، 5۶هزار و 
۸۲5 مورد بوده که در راستای  نظارت های بهداشتی انجام شده است که تعداد ۱75 هزار و 5۶ اخطاریه کتبی برای واحدهای صنفی متخلف صادر شده و تعداد 
هزار و یک پرونده تخلف به مراجع قضایی ارســال  و 35۸ واحد متخلف پلمپ شــده است.به گزارش ایسنا ؛ ذاکری  با اشاره به ۲هزارو  ۶9 مورد رسیدگی به 
شــکایات مردمی در این مدت، از همشــهریان درخواست نمود که در صورت مشاهده هرگونه تخلف بهداشتی دراماکن عمومی ومراکزتهیه وتوزیع مواد غذایی با 

سامانه بهداشت ۱9۰ تماس حاصل کنند.

معدوم سازی 1۴۳ هزار کیلو مواد غذایی غیر بهداشتی در هرمزگان
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گردشگری

  این روستای عجیب در ایران را چوپان ها ساخته اند 
  کســی نمی داند آراستگی و نظم، چطور از همان اول در این روستا جا خوش کرد فقط 
کافی است تصویری از نمای بالا دیده باشیم و حق بدهیم که این روستا بیراه منظم ترین 
روســتای خشتی جهان نام نگرفته است. چوپانان منظم ترین روستای خشتی جهان در 
شهرســتان نایین، بیش از یک قرن پیش توسط تعدادی چوپان شکل گرفت و آباد شد. 
کســی نمی داند آراستگی و نظم، چطور از همان اول در این روستا جا خوش کرد. فقط 
کافی است تصویری از نمای بالا دیده باشیم و حق بدهیم که »چوپانان« بیراه منظم ترین 
روســتای خشتی جهان نام گرفته است.در این روســتا که حدود ۱۲۰ سال از عمرش 
می گذرد، کوچه ها عمود بر هم و بدون بن بســت ساخته شده اند و خانه ها بادگیر دارند. 
رنگ خانه های خشتی و گلی هم به زیبایی روستا افزوده  است. چوپانان در بخش انارک 
شهرستان نایین، علاوه بر معماری منحصر به فرد محل رشد گیاهان دارویی خودروست 
که این روزها بیشــتر مورد توجه قرار گرفته تا اســم روستا را زنده نگه دارد؛ طوری که 
مدیر میراث فرهنگی نایین می گوید با همکاری بخش خصوصی گیاهان دارویی روستای 
چوپانان می تواند با بسته بندی خاص خودش به یک برند تبدیل شود. در این گزارش به 

این روستای چشم نواز سری زده ایم.
  خانه های خشتی و بادگیرها

  چوپانان، در 9۰کیلومتری بخش انارک و ۱۸۰کیلومتری شرق شهرستان نایین واقع شده 
است. این روستای مهندسی ساز از نمای بالا شبیه یک صفحه شطرنج است. مدیر اداره 
میراث فرهنگی نایین درباره وجه تسمیه روستا می گوید: اسناد و مدارک نشان می دهد که 
حدود ۱۲۰سال پیش این روستا شکل گرفت.پایه گذاران نخست آن هم چوپانانی بودند 
که گوسفندان خود را برای سیراب کردن به سر چاهی در این محدوده می آوردند. چاه آب 
باعث شد زندگی در این محدوده رونق بگیرد و کم کم مردمانی از خور، بیابانک و انارک 
به این محل آمدند و روستای چوپانان شکل گرفت؛ روستایی که امروز ۱7۰۰نفر جمعیت 
دارد.محمود مدنیان درباره اینکه علت نظم و ترتیب خانه سازی در این روستا چه بوده، 
اینطور پاسخ می دهد: اطلاعات خاصی در دسترس نیست، ولی روستا کاملا مهندسی ساز 
و منظم است؛ برای همین به آن منظم ترین روستای جهان می گویند. هیچ کوچه بن بستی 
در آن نیست و از هر کوچه می توان انتهای آبادی را در شرق یا غرب دید.جذابیت بصری 
دیگر این روستا در بادگیر خانه های خشتی روستا در دل کویر است. مدنیان می گوید که 
95درصد خانه های روستا بادگیر دارند که خنک کننده ای طبیعی هستند.ویژگی های خاص 
روستای چوپانان ازجمله همسایگی با موزه معدن، رونق کشاورزی و رشد گیاهان دارویی 
خودرو می تواند علاوه بر ایجاد اشتغال از مهاجرت روستانشینان نیز جلوگیری کند. شرایط 
خاص کویری، خانه های خشت و گلی، کوچه های منظم و ردیف بادگیرها نیز جاذبه های 
گردشگری است که با مشارکت سرمایه گذاران می تواند به صنعت گردشگری در این روستا 

که نام منظم ترین روستای خشتی جهان را بر پیشانی دارد، جانی تازه ببخشد.

اینفوگرافی

معرفی کتاب
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 معرفی  کتاب
 عنوان کتاب : دریانوردی که از چشــم 

دریا افتاد
 نویسنده : یاکیو میشیما

 کتاب دریانوردی که از چشــم دریا افتاد 
اثر یاکیو میشــیما، نویسنده معروف ژاپنی 
اســت که بــا روایتی جذاب به بررســی 
زوایای تاریک روان انســان و تضادهای 
جامعه مدرن می پــردازد. این رمان درباره 
پســری نوجوان به نام نوبورو است که با 
مادرش زندگی می کند. زمانی که مادرش 
با یک دریانورد به نام ریوئی آشنا می شود، 
نوبورو ابتدا این مرد را قهرمان می پندارد، 
اما با گذشت زمان و آشکار شدن جنبه های 
مختلف زندگی این دریانورد، احساســی 
از ســرخوردگی در او شکل می گیرد.این 
داستان به شیوه ای ماهرانه به درون کاوی 

احساسات و افکار پسر نوجوان پرداخته و 
چالش های او را در مواجهه با واقعیت های 
بزرگسالی و شکاف های میان نسل ها نشان 

می دهد. 
  میشیما با اســتفاده از عناصر نمادین و 
زبان شاعرانه خود، دنیایی پر از خشونت، 
تنهایی، و هویت جویی را به تصویر می کشد. 
این کتاب یکی از آثار برجسته ادبیات ژاپن 
اســت که به شــیوه ای عمیق و جذاب به 
مفاهیمی چون مرگ، زندگی، و ارزش های 

انسانی پرداخته است.
1. درون کاوی های نوبورو درباره زندگی 

و مرگ
»بــرای نوبورو، زندگی چیــزی نبود جز 
رشته ای از لحظات تلخ و شیرین که هیچ 
معنای ثابت و همیشگی نداشتند. گویی که 
هر لحظه، بخشی از وجود او را می بلعید و 

در عین حال چیزی از او باقی می گذاشت 
که به سمت مرگ نزدیک ترش می کرد.«

و  قهرمان پرســتی  بیــن  تضــاد   .2  
سرخوردگی

»در ابتدای دیدار بــا ریوئی، نوبورو او را 
قهرمان واقعی زندگی اش می دید؛ کسی که 
دریایی بی کران را با شجاعت و جسارت به 
چالش می کشد. اما با گذشت زمان، حقیقت 
انسان های معمولی که پشت چهره قهرمانان 
پنهان است، در او سرخوردگی و ناامیدی به 

وجود آورد.«
 ۳. حس تنهایی و انزوا

»ریوئــی که به دریا عادت کرده بود، حالا 
در میان خشــکی، احســاس می کرد که 
چیزی از دســت داده اســت. او در عمق 
جانش، با تمام قدرت هایش برای ارتباط 
با دیگران، همچنــان غریبه ای بیش نبود، 

تنهایی مانند دریایی وسیع در دلش جاری 
بود.«این قسمت ها تنها نمونه ای از متن های 
تأمل برانگیز میشیما هستند که احساسات 
پیچیده شــخصیت ها و تضادهای درونی 
آن ها را با دقت و زیبایی خاصی به تصویر 

می کشند.

به دنیای تازه ها خوش آمدید! در این ستون، شما را با جدیدترین اخبار، رویدادها و تحولات روز آشنا می کنیم. از فرهنگ و هنر گرفته تا علم و فناوری، هر آنچه که در دنیای 
اطراف ما در حال وقوع است، در اینجا برای شما گردآوری شده. با ما همراه باشید تا از تازه ترین اطلاعات و تحلیل ها بهره مند شوید!

  کشــف منشــأ ایجاد ترس و اضطراب در مغز؛ بارقه 
امیدی برای یافتن درمان 

پژوهشگران به تازگی گروه های سلولی جدیدی را در آمیگدال 
مغز شناسایی کرده اند و احتمال می دهند از این راه بتوانند درمانی 
مؤثر برای اضطراب و افسردگی و سایر اختلالات عاطفی بیابند. 
به گزارش وبگاه سای تکِ دِیلی، آمیگدال یا بادامه مغز قسمتی از 
دستگاه کناره ای )لیمبیک( در مغز است که در هر دو نیمکره مغز 
هر مهره دار وجود دارد و پاسخ های احساسی قوی به ویژه ترس 
را تنظیم می کند.تا همین اواخر، فهم این ساختار محدود بود؛ اما 
اکنون، پژوهشگران دانشگاه کالیفرنیا، دیویس در آمریکا گروه های 
متمایزی از سلول ها را در آمیگدال انسان و نخستی های غیرانسان 
شناســایی کرده اند که هر کدام دارای الگوهای منحصربه فردی 
از بیان ژن هستند. این کشــف احتمالاً راه را برای دستیابی به 

درمان های هدفمندتر برای بیماری هایی مانند اضطراب، که ده ها 
میلیون نفر در سراســر جهان به آن مبتلا هستند، هموار می کند. 
به گزارش ایرنــا، درو فاکس )Drew Fox(، دانشــیار گروه 

روانشناسی دانشگاه کالیفرنیا دیویس، درباره این پژوهش اظهار 
کرد: آمیگدال مرکز پردازش احساسات در مغز است و می دانیم 
که در ایجاد ترس و اضطراب نقش دارد.وی افزود: به همین دلیل، 
از مدت ها پیش پژوهشگران علاقه مند بوده اند بدانند تغییرات در 
اندازه یا ساختار آمیگدال با اختلالاتی مانند اضطراب و افسردگی 
مرتبط اســت یا خیر. در هر صورت، واضح است که نمی توان 
براساس اندازه و ساختار کلی آمیگدال مشکلات عاطفی زندگی 
را پیش بینی کرد.فاکس توضیح داد: پژوهشگران به دنبال انواع 
سلول های خاصی بودند که ژن های دخیل در اضطراب و سایر 
اختلالات را در انسان بیان می کنند.این پژوهشگر گفت: اضطراب 
یک اختلال پیچیده اســت که به شیوه های مختلف ظاهر شود. 
اگر بخواهیم دارویی مناسب برای درمان اضطراب تولید کنیم باید 

بدانیم کدام نوع سلول را در آمیگدال هدف قرار دهیم.

تازه ها

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش             09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی                          034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده                         09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                                 09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                             09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد                        09211487009
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